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 جزییات توافق ایران و افغانستان 
برای راه اندازی مجدد راه آهن خواف- هرات

مجری راه آهن خواف- هرات گفت: با توافق میان افغانستان و ایران، به منظور 
راه اندازی مجدد خط ریلی خواف- هرات اداره کل خط آهن دولتی افغانستان 
مسئول عملیات ترمیم خسارت های وارده به محور و ایستگاه »روزنک« است 
که در صورت تایید اقدامات از سوی ایران، عملیات تکمیلی ظرف مدت ۶ ماه 

از سوی ایران انجام می شود. 
»حافظ سادات نژاد« مجری راه آهن خواف- هرات با اشاره به بهره برداری از راه آهن برون مرزی 
خواف- هرات در آذرماه ســال ۱۳۹۹ اظهار کرد: بهمن ماه همان ســال با تشکیل کمیسیون 
تحویل موقت، قطعه سوم راه آهن خواف- هرات حدفاصل ایستگاه شمتیغ تا ایستگاه روزنک 
به طول ۶۲ کیلومتر تحویل اداره کل خط آهن دولتی افغانستان شد.وی با اشاره به تغییرات در 
دولت افغانستان و نبودن امکان فعالیت پیمانکار در آن زمان ادامه داد: در زمان تغییرات سیاسی در 
این کشور بخش هایی از محور و ایستگاه روزنک دچار خسارات تخریبی و سرقت شد در نتیجه 
عملیات اجرایی در باقی مانده مسیر ممکن نبود.مجری راه آهن خواف- هرات از توافق ایران و 
افغانستان برای ترمیم خسارات وارد شده به مسیر از سوی افغانستان خبر داد و گفت: با توجه به 
ضرورت و اولویت ترمیم این کار مقرر شده است که پس از تایید مجری طرح که شرکت ساخت 
و توسعه است عملیات بخش باقیمانده که در تعهد ایران است آغاز شود و خط ظرف مدت ۶ ماه 
مجدد آماده بهره برداری شود.وی افزود: هم اکنون شرکت ساخت و توسعه به دنبال راه های تامین 
منابع مالی مورد نیاز و انتخاب پیمانکار برای عملیات تکمیلی باقیمانده مسیر از ایستگاه »شمتیغ« 
تا ایستگاه »روزنک« در کشور افغانستان است.سادات نژاد ادامه داد: کارهای انجام شده از سوی 
افغانستان بر طبق استانداردهای مدنظر هنوز به اتمام نرسیده است و نیاز به جایگزینی بخش های 
به سرقت رفته و تخریب شده دارد که برای عملیات تکمیلی ضروری و حیاتی است.وی با تاکید 
بر عزم جدی دو کشور برای تکمیل این خط آهن بیان کرد: با توجه به اهمیت بهره برداری راه آهن 
خواف- هرات برای دو کشور، تسهیل صادرات و واردات کالا و جا به جایی مسافر و همچنین 
دسترسی ریلی کشور افغانستان به آب های آزاد و کشورهای همسایه راه آهن خواف- هرات از 

مهم ترین اولویت های زیرساختی دو کشور در توسعه ترانزیت بین المللی به حساب می آید.

ظرفیت فعال صنایع دریایی؛ تنها ۱۵ درصد
رئیس شــورای عالی صنایع دریایی گفت: در حال حاضر، حدود ۱۵ درصد 
ظرفیت صنایع دریایی استفاده می شود و به طور متوسط ۸۵ درصد ظرفیت 

کشتی سازی ها خالی است.
آقای سعید جعفری گفت: توسعه نیافتن صنایع دریایی چند علت دارد و مهمترین علت آن اجرا 

نشدن قانون توسعه و حمایت از صنایع دریایی مصوب سال ۱۳۸۷ است.
وی با اشاره ظرفیت سواحل کشور برای توسعه اقتصاد دریایی افزود: حدود ۵ هزار و ۸۰۰ کیلومتر 
خط ساحلی در کشور وجود دارد و کمتر کشوری است که این میزان دسترسی به دریا داشته باشد، 
با این حال اقتصادمان هنوز دریایی نشده است.مدیرکل دفتر صنایع ریلی و دریایی وزارت صمت 
با اشاره به مهمترین چالش های این صنعت گفت: دو مشکل عمده در حوزه صنعت دریایی کشور 
وجود دارد که یکی بحث سفارش و دیگری مربوط به سازوکار های تامین مالی است.وی با بیان 
تاکید بر این موضوع که سازوکار های تامین مالی در کشور مناسب توسعه صنایع دریایی نیست، 
افزود: صنعت کشتی سازی گردش مالی بالایی دارد و نمی تواند با تسهیلات ۱۸ درصد فعالیت 
کند؛ این در حالی است که در کشور های مشابه، ۹۰ تا ۹۵ درصد اعتبار برای سفارش یک کشتی 
توسط بانک پشتیبان فاینانس می شود.جعفری اضافه کرد: اگر بتوانیم منابعی برای حمایت از این 
صنعت فراهم کنیم، باز به دلیل نداشتن بانک تخصصی در حوزه صنایع دریایی در تخصیص آن با 
مشکل مواجه خواهیم شد.مدیرکل دفتر صنایع ریلی و دریایی وزارت صمت همچنین به ظرفیت 
موجود در این صنعت اشــاره کرد و گفت: در حال حاضر، ۴۹ هزار و ۸۴۰ میلیارد ریال سرمایه 
گذاری در حوزه زیرساخت صنایع دریایی به ثبت رسیده است و ۱۸ هزار و ۸۱۶ نفر نیز به صورت 
مستقیم در این صنعت اشتغال دارند که به ازای هر شغل مستقیم در این صنعت نیز، ۷ شغل در 

حوزه پشتیبانی این صنعت ایجاد می شود.

قیمت مرغ عمده به ۵۰ هزار تومان رسید 
مدیرکنترل کیفیت سازمان میادین گفت: قیمت کنونی مرغ در عمده فروشی به 

۵۰ هزار تومان و خرده فروشی به ۵۴ هزار تومان رسیده است. 
آقای عباسی گفت: هم اکنون قیمت عمده  مرغ در میادین مرکزی تهران  از جمله میدان بهمن 
تهران حدود ۵۰ هزار تومان است،صبح امروز ۵۴ هزارتومان بود که به دلیل افزایش عرضه این 
قیمت کاهش یافته است.به گفته مدیر کل کنترل کیفیت سازمان میادین، هم اکنون در میادین 
مرکزی تهران قیمت خرده فروشی مرغ ۵۳ هزار تومان است .او گفت: از چند روز گذشته با توجه 
به استقبال بسیاری از مردم برای خرید مرغ از میزان مازاد در میادین مرکزی و همچنین خرده 
فروشی ها کاسته شده  که این  امر منجر به نزدیک شدن قیمت مرغ به هزینه های تولید شده 

است.

 تکلیف وزارت جهاد کشاورزی 
به احیای سازمان پنبه و دانه های روغنی 

رئیس کمیسیون کشاورزی آب و منابع طبیعی مجلس می گوید برای کاهش وابستگی 
۹۰ درصدی واردات روغن مورد نیاز کشور و تولید محصولات روغنی، سازمان پنبه و 

دانه های روغنی احیا شده است.
عســکری رئیس کمیسیون کشاورزی، آب ومنابع طبیعی مجلس با اشاره به اینکه فقط ۳۰ درصد از 
اهداف برنامه ششم توسعه در حوزه های زراعت، دامپروری، باغبانی، شیلات، محیط زیست ومنابع طبیعی 
محقق شده است خاطرنشان کرد در این ارتباط در حوزه های تولید دانه های روغنی نیز از اهداف برنامه 
ششم توسعه عقب هستیم.به گفته عسکری میزان ارز واردات دانه های روغنی به کشور معادل بودجه کل 
مراکز آموزشی کشور اعم از وزارتخانه های علوم، بهداشت و دانشگاه های مختلف کشور است و وابستگی 
۹۰ درصدی واردات دانه های روغنی ســبب شده تا مسوولان به طور جد پیگیر احیای سازمان پنبه و 
دانه های روغنی باشند.عسکری افزود در مقطعی بحث دانه های روغنی وپنبه را تعطیل کردند در حالیکه در 
حوزه پنبه به ۱۶۰ هزارتن وش نیاز داریم که در داخل ۱۰۰ هزار تن تولید می کنیم وبرای ۶۰ هزار تن دیگر 
باید بستر ها و فضای تشویقی را مهیا کنیم تا به ۱۶۰ هزار تن برسیم. به گفته عسکری با دستیابی به این 
رقم هم نیاز صنایع ریسندگی وبافندگی تامین می شود و هم در حوزه روغن می توانیم از این ظرفیت استفاده 
کنیم و به همین دلیل مجلس وزارت جهاد کشاورزی را مکلف کرده است که سازمان پنبه و دانه های 
روغنی را احیا کند و اکنون این مهم در حال شکل گرفتن است.رئیس کمسیون کشاورزی مجلس در 
خصوص دیگر اقدامات برای افزایش تولید دانه های روغنی و کاهش وابستگی به آن گفت در این زمینه 
علاوه بر بسترسازی باید سیاست های تشویقی وحمایتی در دستور کار قرار گیرد و در همین ارتباط دولت 
خرید تضمینی کلزا را با پیگیری های انجام شده در جهت صرفه کشاورزان به از ۱۵ هزار تومان به ازای 
هر یکلو به ۲۳ هزارتومان افزایش داد ومابه التفاوت پرداخت شد.عسکری با اشاره به اینکه در برنامه هفتم 
توسعه و بودجه ۱۴۰۲ نیز بحث دانه های روغنی بیش از گذشته مورد توجه قرار گرفته است تصریح کرد 
مواردی که مرتبط با توسعه بخش کشاورزی در برنامه هفتم توسعه دنبال می شود بگونه ای است که دیگر 
مانند برنامه ششم توسعه نباشد که احکام اجرایی ۳۰ درصد محقق شود. به گفته عسکری برای برنامه 

توسعه هفتم توسعه بخش کشاورزی حتما باید حداقل بین ۶۰ تا ۷۰ درصد عملیاتی واجرایی شود.

اخبار کوتاه 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پیامی به مناسب 
هفته پژوهش تاکید کرد: به عنوان وزارتخانه دانائی 
محور، باتوجه به گستره مأموریت ها، همواره لزوم 
بهره گیری تصمیم سازی های منبعث از مبانی علمی 
مورد اجماع، اشاعه دانش مکتسبه و ارج نهادن به 
حوزه پژوهش و توســعه آن را سرلوحۀ امور خود 

قرار داده است. 
صولت مرتضوی در این پیام نوشت: امروزه پژوهش و فناوری 
نقش عمده ای در ایجاد استقلال و توسعه پایدار داشته و جوامع 
توسعه یافته، نتایج تحقیقات علمی را زمینه ساز تدوین سیاست ها، 

مأموریت ها و برنامه ریزی های سازمانی قرار داده اند.
این پیام ادامه یافت: پژوهش، معیار ارزشمندی است که موجبات 
نیل به دانایی و توانایی، تولید اشتغال و ثروت، دستیابی به رفاه و 
امنیت اجتماعی و در نهایت استقلال، خودکفایی و اقتدار جامعه 

را فراهم می نماید. منطبق بر سیاست های ابلاغی علم و فناوری 
توسط مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، بهره گیری مناسب از 
یافته های علمی و پژوهشی و فراهم نمودن بسترهای مناسب 
جهت گسترش مرزهای دانش و دستیابی به فناوری های نوین 
در راستای پاسخگویی به نیازها و تحولات جدید در اقتصاددانش 

بنیان، می تواند زمینه ساز آینده ای درخشان برای کشور شود.
در این پیام آمده اســت: دســتاوردهای پژوهشی و فناوریِ 
بی شمار در بخش های تولید، صنعت و فناوری، مرهون همت 
والای پژوهشگران است و هفته پژوهش فرصتی مغتنم برای 
معرفی دستاوردهای این عزیزان و تقدیر از تلاش های ارزنده 
آنان در عرصه پژوهش و فناوری است.در پیام صولت مرتضوی 
آمده اســت: در این راســتا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
به عنوان وزارتخانه دانائی محور، باتوجه به گستره مأموریت ها 
و اهداف، همواره لزوم بهره گیری تصمیم سازی های منبعث از 

مبانی علمیِ مورد اجماع، اشاعه دانش مکتسبه و ارج نهادن به 
حوزه پژوهش و توسعه را سرلوحۀ امور خود قرار داده و اقدامات 

لازم را دراین خصوص انجام داده است.
وزیر کار نوشت: اینجانب نیز هفته پژوهش و فناوری را در سالی 
که با شعار »تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین« مزین شده است 
به تمامی پژوهشگران، فناوران و اندیشمندان حوزه علم و دانش 
تبریک عرض می نمایم و از خداوند عالم حکیم، توفیق روزافزون 
پژوهشگران و فناوران خانواده بزرگ وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی را در سایه توجهات حضرت ولی عصر )عج( و تحت 

زعامت رهبر معظم انقلاب اسلامی، خواستارم.
در بخش پایانی این پیام آمد: امید است با تلاش و همت کلیه 
تلاشگران این عرصه، شاهد موفقیت های چشمگیری در توسعه 
علمی کشورمان و نیل به اوج افتخار و فتح قله های علمی در 

جهان باشیم.

وزیر کار تاکید کرد؛

توسعه حوزه پژوهش در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

اینفوگراف

 صادرات 13 میلیون دلاری کالا 
توسط تعاونی های استان مرکزی

 محدودیتی از سوی کشورهای هدف 
برای صادرات محصولات کشاورزی وجود ندارد

وزیر جهاد کشاورزی گفت: صادرات محصولات کشاورزی به 
کشورهای هند، پاکستان، عراق، چین، روسیه و غیره در حال 
انجام اســت و در حال حاضر هیچ  محدودیت و ممنوعیتی از 
سوی کشورهای هدف صادراتی برای محصولات کشاورزی 

ایران وجود ندارد. 
»سیدجواد ساداتی نژاد« در چهل و یکمین جلسه قرارگاه دیپلماسی غذایی 
که با حضور اعضای اتاق تعاون ایران برگزار شد، افزود: وزیر جهاد کشاورزی 

گفت: حمایت و تسهیل صادرات محصولات کشاورزی، از جمله مهمترین 
هدف گذاری های وزارت جهاد کشاورزی است و در یک سال گذشته به واسطه 

اقدامات انجام شده شاهد رشد صادرات محصولات کشاورزی بوده ایم.
وی خاطرنشان کرد: مشوق های صادراتی مختلفی از جمله رفع تعهد بازگشت 
ارز حاصل از صادرات برخی محصولات کشاورزی، کاهش و حذف تعرفه های 
صادراتــی، پرداخت یارانه های صادراتی و غیره در دســتور کار وزارت جهاد 
کشاورزی قرار دارد. وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: با اعمال ممنوعیت و 
محدودیت های داخلی غیرمنتظره و یک شــبه صادراتی و وارداتی در بخش 
کشاورزی مخالفیم و در این راستا برنامه بلندمدت یک ساله به بازرگانان و تجار 

بخش کشاورزی داده خواهد شد.
ســاداتی نژاد با اشاره به نقش تشکل ها و اتحادیه های بخش کشاورزی در 
صادرات محصولات کشاورزی، گفت: به دنبال آن هستیم که در آینده نزدیک 
همه اختیارات تنظیم بازار داخل و صادرات محصولات کشاورزی را به تشکل ها 

و اتحادیه های تولیدی و بازرگانی بخش کشاورزی واگذار کنیم.
وی تاکیــد کرد: تشــکل ها و اتحادیه های بخش کشــاورزی در صورت 
یکپارچگی و اتحاد، قابلیت حکمرانی بخش کشاورزی به عنوان خصوصی ترین 

و مردمی ترین بخش اقتصادی کشور را دارند.

 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان مرکزی گفت: 
تعاونی های این استان در سال جاری بیش از ۱۳ میلیون دلار 
کالا به نقاط مختلف جهان صــادر کردند که این صادرات در 

مجموع سال گذشته، ۱۴ میلیون دلار بوده است. 
جمشید امیدی اظهار کرد: وضعیت اشتغال در این استان در مقایسه با سال ۹۹ 
مطلوب است. آمار شاغلین این استان که در سال ۹۶ به ۴۲۵ هزار نفر رسیده 
بود، در ســال ۹۹ تا ۳۷۴ هزار نفر کاهش یافت ولی مجددا از سال ۹۹ روند 

افزایشی پیدا کرد و در سال ۱۴۰۰ به ۳۸۵ هزار نفر رسید.
وی افزود: نرخ بیکاری استان مرکزی در تابستان سال ۹۹ معادل ۸.۱ درصد 

بوده که در تابستان امسال به ۶.۴ درصد کاهش یافته است.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان مرکزی ادامه داد: آمار مقرری 
بگیران استان مرکزی در تابستان سال گذشته ۴۴۷۳ نفر بود که در تابستان 
امسال به ۳۴۰۷ نفر رسید.وی ادامه داد: برای مشاغل خانگی و خرد تسهیلاتی 
معادل ۷۰۰ میلیارد ریال به استان تخصیص یافته که ۳۷۱ میلیارد ریال آن 

برای ۶۹۴ طرح، پرداخت شده است.
امیدی خاطرنشــان کرد: تعاونی های این استان در ســال جاری بیش از 
۱۳ میلیون دلار کالا به نقاط مختلف جهان صادر کردند که این میزان صادرات 

در مجموع سال گذشته ۱۴ میلیون دلار بوده است.
 وی تاکید کرد: تشکیل ۳۰ شرکت تعاونی جدید با ایجاد ۷۸۰ فرصت شغلی 
امسال از سوی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزی هدفگذاری 
شده که تاکنون ۲۴ شرکت تعاونی در گرایشات مختلف با ۶۱۰ فرصت شغلی 

محقق شده است.
امیدی تصریح کرد: سال گذشته ۲۲ هزار و ۸۱۷ کارگاه  در سطح استان فعال 

بوده که با ۱.۸ درصد افزایش، امسال به ۲۳ هزار و ۲۲۴ مورد رسیده است.

 سطح زیر کشت گندم 
به بالای ۵ میلیون هکتار رسید 

 زمان دقیقی برای عرضه بنزین سوپر 
در جایگاه های سوخت نیست 

رئیس انجمن جایگاه  داران گفت:قرار شد با تکمیل تعمیرات در 
پالایشگاه شازند سوخت به جایگاه ها تزریق شود. 

همایون صالحی، رئیس کانون انجمن های جایگاه داران گفت: از آن جایی که 
کشور با ناترازی تولید و مصرف مواجه است تامین بنزین معمولی در اولویت 
قرار دارد. میزان تولید بنزین معمولی در کشور ۱۰۳ میلیون لیتر و مصرف به 

۱۰۵ میلیون لیتر در روز می رسد.
وی ادامه داد: به رغم وجود امکان عرضه بنزین سوپر، جایگاه ها فاقد سوخت 

هستند و بازگشــت به روند معمولی زمان بر است. چراکه کشور در شرایط 
ناترازی تولید و مصرف بنزین قرار دارد.

به گفته او، قرار شــد با تکمیل تعمیرات در پالایشــگاه شازند سوخت به 
جایگاه ها تزریق شود. البته زمان دقیقی برای عرضه این سوخت نمی توان 

مشخص کرد.
گفتنی است هفته گذشته جلیل سالاری معاون وزیر نفت از عرضه سوخت 

بنزین سوپر از هفته جاری خبر داد.

مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران گفت: بنابر آخرین آمار تاکنون 
بیش از ۵ میلیون هکتار کشت گندم آبی و دیم انجام شده است. 
آقــای علیقلی ایمانی گفت: بنابر آخرین آمــار تاکنون بیش از ۳ میلیون و 
۵۰۰ هزارهکتار گندم دیم  و بیش از یک میلیون و ۵۰۰ هزار هکتار گندم آبی 
کشت شده است.او با بیان اینکه کشت گندم در مناطق مختلف تا اواسط دی 
ادامه دارد، گفت: بنابر هدفگذاری صورت گرفته پیش بینی می شود که سطح 
کشت گندم با احتساب جهش در دیم زارها به ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار هکتار 

می رسد.ایمانی می گوید: علی رغم آنکه شرایط سختی را در تامین کود پشت 
سر گذراندیم، اما وضعیت از اول آذر مطلوب شد به طوریکه رضایتمندی در 
بین کشاورزان ایجاد شد.مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران ادامه داد: با استفاده 
۵۰ تا ۶۰ درصدی سهم کود پایه در مزارع به عملکرد مطلوب دست می یابیم.

او گفت: با توجه به شرایط مساعد تولید و تامین کسری نیاز کشور از طریق 
واردات، مشکلی در تامین آرد نداریم و تنها ممکن است برخی نانوایی ها بدلیل 

تخلف سهمیه شان کم شده باشد.

۱۵هزارواحدمسکونیدههفجردربافتفرسودهافتتاحمیشود
معاونوزیرراهوشهرسازی:

معاون وزیر راه و شهرسازی ضمن اعلام صدور 
مجوز برای نوســازی خانه های زیــر ۵۰ متر در 
محلات بازآفرینی شــهری، گفت: ۱۵ هزار واحد 
مســکونی دهه فجر در محلات هدف بازآفرینی 

افتتاح می شود. 
»محمد آئینی« با یادآوری برنامه ریزی برای تولید ســالانه 
۱۵۰ هزار واحد مسکونی در قالب ساخت و تولید یک میلیون 
واحد مســکونی در دولت ســیزدهم، گفت: ۱۱۱ هزار واحد 
مســکونی در بافت های فرسوده در حال تولید و ساخت است 
که حدود ۷۷ هزار واحد از این میزان با حمایت دولت از طریق 

اعطای تسهیلات بانکی ارزان قیمت در حال ساخت است.
وی با بیان اینکه تاکنون ۱۴ هزار میلیارد تومان برای پرداخت 
تسهیلات نوسازی با بانک ها انعقاد قرار داده شده و به میزان 
۴هزار و سیصد میلیارد تومان به متقاضیان پرداخت شده است، 
اظهار کرد: پیشرفت فیزیکی تولید واحدهای مسکن در حال 
ساخت با استفاده از تسهیلات نوسازی در حدود ۵۵ درصد است.
دبیر ستاد ملی بازآفرینی شهری پایدار با اشاره به اینکه در حدود 
۱۲ هزار واحد مسکونی در دهه فجر سال گذشته در محلات 
هدف بازآفرینی شهری به بهره برداری رسیده است، گفت: حدود 
۱۵ هزار واحد در هفته دولت و حدود ۱۵ هزار واحد مسکونی 

دیگر در دهه فجر امسال افتتاح و به بهره برداری خواهد رسید.
معاون وزیر راه و شهرسازی مصوبه اخیر شورای عالی معماری 
و شهرســازی در خصوص بسته تشویقی شهرسازانه را بسته 
تشویقی جامعی برای تشویق مردم در حوزه نوسازی بافت های 

فرســوده برشمرد و گفت: با استفاده از این مصوبه شهرسازانه 
می توان گفت در محدوده بافت های فرســوده دیگر بن بستی 

برای نوسازی بافت های فرسوده وجود ندارد.
مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شهری ایران با اشاره به ابلاغ 
بسته تشویقی شهرسازانه برای چهار گروه از سوی شورای عالی 
معماری و شهرســازی اظهار کرد: در بافت های فرسوده برای 
نوسازی تمام خانه های پلاکی با هر متراژی که امکان تجمیع 
نداشته باشند پروانه ساختمانی صادر خواهد شد، حتی اگر زیر 

۵۰ مترمربع باشد.
آئینی شرط بهره مندی از بسته تشویقی شهرسازانه در نظر 
گرفته برای نوســازی تجمیعی در عمق بافت فرسوده را دارا 
بودن حدنصاب تفکیک )موجود یا حاصل از تجمیع( طبق طرح 
مصوب و مجاورت قطعه با یک معبر دارای عرض حداقل ۶ متر 
عنوان کرد و گفت: اعطای حداکثر یک طبقه تشویقی نسبت 
به تراکم مجاز طرح مصوب و کاهش ضریب تامین پارکینگ 
مورد نیاز به ۰.۷۵ برای هر واحد و عدم احتساب مساحت بالکن 
و تراس در محاسبه تراکم ساختمانی از جمله مشوق های در نظر 

گرفته شده و بخشی از این مشوق ها هستند.
معاون وزیر راه و شهرسازی در خصوص تشویقات شهرسازانه 
مصوب نوسازی در مقیاس محورهای اصلی محلات فرسوده 
عنوان کــرد: متقاضیان باید دارای حدنصاب تفکیک )موجود 
یــا حاصل از تجمیع( طبق طرح مصوب بوده و در جبهه اول 
محورهای اصلی محله )مطابق طرح های توســعه و عمران 
شهری( مستقر باشــند اعطای حداکثر یک طبقه تشویقی 

نسبت به تراکم مجاز طرح مصوب، امکان تخصیص سطح 
اشغال مجاز طبقه همکف به کاربری های انتفاعی مشروط به 
تامین ورودی مستقل، عدم احتساب سطح بالکن و تراس در 
محاسبه تراکم ساختمانی، کاهش ضریب تامین پارکینگ مورد 
نیاز به ۰.۷۵ مشروط به وجود پارک حاشیه ای در معبر و امکان 
استفاده از مساحت معابر بن بست فاقد کارکرد در طرح مصوب 
بلوک و تراکم حاصل از آن )در صورت موافقت شهرداری ها( از 
مشوق های در نظر گرفته شده برای کسانی است که در مقیاس 

محله محور اقدام به نوسازی می کنند.
آئینی روند طولانی صدور پروانه ســاختمانی در محدوده و 
محلات هدف بازآفرینی شهری از سوی شهرداری ها را مورد 
انتقاد قرار داد و در ادامه گفت: به طور متوســط صدور پروانه 
ســاختمانی در محدوده محلات هدف بازآفرینی شهر تهران 

هشت ماه طول می کشد.
معاون وزیر راه و شهرســازی افزود: طــی مذاکراتی که با 

مسوولان شــهرداری تهران انجام شده و همچنین با تدابیر 
شــهردار تهران در خصوص تشکیل قرارگاه جهادی مسکن، 
صدور پروانه ساختمانی در محدوده و محلات هدف بازآفرینی 

شهری به دو ماه کاهش خواهد یافت.
او با اشاره به اینکه شهرداری ها با توجه به تکلیف قانون گذار 
موظف هستند حداقل ۵۰ درصد برای عوارض پروانه و تراکم 
ساخت تخفیف دهند، گفت: بر اساس تفاهم نامه های منعقد 
شده با شهرداری های استان های مختلف، مدت زمان صدور 
پروانه تراکم و عوارض ساختمانی به یک ماه و حتی دو هفته 
کاهش یافته است. آئینی با بیان اینکه شهرداری ها اجازه دارند 
در صدور پروانه و تراکم ساختمانی تا ۱۰۰ درصد تخفیف اعمال 
و معادل آن را از دولت دریافت کنند، تصریح کرد: چنانچه ارایه 
تخفیف به ســازندگان و توسعه گران از سوی شهرداری های 
سراسر کشور، کمتر ۵۰ درصد محاسبه شود، صدور مجوزها 
بیش از دو ماه به طول بیانجامد و بســته تشویقی شهرسازانه 
مصوبه شورای عالی شهرسازی ابلاغ شده مورد توجه آنان قرار 
نگرفت متقاضیان می توانند این موارد را از طریق سامانه پیامکی 
به شماره ۳۰۰۰۸۶۱۲ به کارشناسان و مدیران شرکت بازآفرینی 

شهری ایران اطلاع دهند.
مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران با اشاره به اینکه 
متقاضیان نوسازی در محدوده ها و محلات هدف بازآفرینی 
شهری می توانند به انتخاب خود از تسهیلات ویژه نوسازی و 
یا نهضت ملی مسکن استفاده کنند. گفت: متقاضیان نوسازی 
مســکن در بافت های فرسوده اعم از ســازندگان و مالکان 

واحدهای فرسوده می توانند از حمایت ها و تسهیلات و تخفیفات 
ویژه نهضت ملی مسکن پیش بینی شده برای بافت های فرسوده 

بدون رعایت شروط چهارگانه این نهضت استفاده کنند.
او با بیان اینکه از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون ۳۴ هزار واحد 
دریافت تسهیلات نوسازی در بافت فرسوده به بانک مسکن 
معرفی شــد که بانک با ۱۲ هــزار و ۵۰۰ واحد برای پرداخت 
تسهیلات قرارداد منعقد کرده است، گفت: تسهیلات نوسازی در 
تهران ۴۵۰ میلیون تومان و در سایر کلان شهرها ۴۰۰ میلیون 
تومان با نرخ سود حدود ۱۱ درصد و سایر شهرها ۳۵۰ میلیون 
تومان با نرخ سود حدود ۱۰ درصد است که در تمام این موارد 
۱۵۰ میلیون تومان از مبلغ وام با نرخ سود صفر درصد پرداخت 
می شود. همچنین متقاضیان نوسازی بافت فرسوده می توانند از 
تسهیلات نهضت ملی مسکن با مدت زمان بازپرداخت ۲۰ساله 

با سود تسهیلات ۱۸ درصد استفاده کنند.
آئینی با اشــاره به فرا رسیدن روز ۵ دی ماه و حادثه زلزله بم 
اظهار کرد: در نظر داریم در آستانه پنجم دی ماه »روز ایمنی در 
برابر زلزله و کاهش اثرات بلایای طبیعی« رویدادی به منظور 
بهره گیری از آموزه های زلزله بــم و با هدف ترویج فرهنگ 
نوسازی، بهسازی و مقاوم سازی مردمی در شهرها و محلات 

هدف در روزهای سوم تا پنجم دی برگزار کنیم.
معاون وزیر راه و شهرسازی اظهار کرد: این رویداد با حضور 
سفیرانی با عنوان سفیران شهر بم و شرکت بازآفرینی در سه 
شهر منتخب هر استان با محوریت اداره کل راه و شهرسازی از 

طریق شهرداری ها برگزار می شود.

صفرشدنتعرفهوارداتوصادرات۷۵۰۰قلمکالا
سرپرستگروهمذاکرهکنندهایرانبااتحادیهاوراسیاخبرداد؛

سرپرست گروه مذاکره کننده ایران با اتحادیه اوراسیا از 
صفر شدن تعرفه واردات و صادرات ۷۵۰۰ قلم کالا با 

نهایی شدن موافقتنامه تجارت آزاد با اوراسیا خبر داد.
میرهادی سیدی، سرپرســت گروه مذاکره کننده ایران با اتحادیه 
اوراســیا، با حضور در برنامه میز اقتصاد شبکه خبر به بررسی وبیان 
جزئیات آخرین دور مذاکرات جهت پیوستن ایران به موافقتنامه تجارت 

آزاد با اوراسیا پرداخت.
وی در خصوص موضوعاتی که در آخریــن دور مذاکرات مطرح 
شده است گفت: حدود سی دور مذاکره با اتحادیه اقتصادی اوراسیا 
که نمایندگان پنج کشور به علاوه خود اتحادیه اقتصادی اوراسیا بودند، 

انجام شد.
سیدی افزود: در ۲ سال که سی دور مذاکره بر خط )آنلاین( و حدود 
۷ دور مذاکره حضوری برگزار شد، ابعاد موافقت نامه تجارت آزاد را در 
چارچوبی که بیشتر این توافق ها در دنیا مرسوم است، پیش بردیم و 
تــا در انتها متن ۱۵۰ صفحه ای موافقت نامه به عنوان مفصل ترین 

موافقت نامه تجاری ایران به دست آید.
وی با بیان اینکه این موافقتنامه هم از حیث حجم و متن و هم از 
حیث پوشش کالایی بزرگترین پوشش کالایی را شامل می شود گفت: 

در دور آخر که سه روز ادامه داشت مواردی از متن را را نهایی کردیم 
و فهرست کالا های خودمان هم در حد نهایی کردن پیش بردیم تا به 
زودی با امضای یادداشتی میان ریاست سازمان توسعه تجارت ایران و 

وزیر تجارت اوراسیا در تهران اتمام مذاکرات اعلام می شود.
سرپرست گروه مذاکره کننده ایران با اتحادیه اوراسیا با بیان اینکه 
ضمائم آن سندی که امضا می شود متن موافقت نامه فهرست های 
کالایی خواهد بود ادامه داد: بعد از امضا، این سند باید به تایید مجالس 

ایران و ۵ کشور عضو اوراسیا برسد؛ و بعد اجرایی می شود.
وی با اشاره به تجربه ای که در گذشته وجود داشته است، گفت: این 

فرآیند حدود یک سال طول می کشد.
ســیدی در مورد کالا هایی که تعرفه هایشان صفر می شود افزود: 
واردات ما از کشور های اتحادیه اوراسیا فعلا بیشتر متمرکز روی غلات 
و دانه های روغنی است. از ایران هم به همین ترتیب سیب، سیفی 
جات و محصولاتی که در گلخانه ها تولید می شوند با تعرفه صفر صادر 

می شوند.
وی اضافه کرد: طرف اوراســیایی حدود ۹۵ درصد اقلام را تحت 
پوشش موافقت نامه قرار داده است. وقتی می گوییم ۹۵ درصد، یعنی 
از همه بخش های کالایی هستند مگر اقلام خاصی که ما به دلایلی 
مایل به وارد کردن آن ها نیســتیم. مثل ماشین آلات کشاورزی یا 
محصولات لبنی که اگر صفر هم نشود، تعرفه هایشان افزایش پیدا 

نمی کند.
سرپرست گروه مذاکره کننده ایران با اتحادیه اوراسیا ادامه داد: بیش از 
۷ هزار و ۵۰۰ قلم تحت پوشش این موافقت نامه قرار می گیرد. وقتی 
شــما ۹۵ درصد اقلام را تحت پوشش چنین توافقی قرار می دهید، 
اجازه می دهید که رقابت در این کالا ها شــکل بگیرد و دو طرف در 
حد توانایی های رقابتی شان از بازار یکدیگر استفاده کنند. تعدادی از 

این اقلام بلافاصله صفر می شود و تعدادی به تدریج صفر می شود.
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